
Protokół Nr 31/21 z Sesji Rady Gminy Tuplice, 

 która odbyła się 28 maja 2021 roku 

 

Ad 1. Otwarcie obrad XXXI Sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz o godzinie 1000 otworzył obrady  

XXXI Sesji Rady Gminy Tuplice. Przewodniczący rady powitał serdecznie wszystkich radnych, 

sołtysów, Panią Wójt, Pana Mecenasa z kancelarii prawnej, Panią z obsługi rady  

i Pana Informatyka. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w dzisiejszym posiedzeniu rady bierze udział  

13 radnych i że obrady są prawomocne.  

 

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z ustawą obrady są transmitowane 

i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Transmisja z obrad jest 

dostępna w sieci internet, natomiast nagrania z sesji zamieszczane są na stronie internetowej 

gminy Tuplice i w BIP. Uczestnicząc w obradach sesji Rady Gminy Tuplice wyrażacie 

Państwo zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych. 

Ponadto Przewodniczący Rady poprosił o zachowanie szczególnej ostrożności, nie zbliżania 

się do siebie, nie prowadzenia rozmów w kuluarach, a także o używanie maseczki zakrywając 

usta i nos. 

 

Ad 2. Ślubowanie nowo wybranego radnego. 

 

Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz – poprosił o powstanie nowo wybranej 

radnej Pani Mirosławy Kromp celem złożenia ślubowania. Następnie Przewodniczący Rady 

odczytał rotę ślubowania, tj. „Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej ślubuję 

uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie 

dobro mojej gminy i jej mieszkańców” 

 

Pani Mirosława Kromp – po odczytaniu roty ślubowania przez Przewodniczącego Rady 

odpowiedziała: „ślubuje, tak mi dopomóż Bóg”. 

 

Ad 3. Wnioski do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz – odczytał proponowany porządek obrad,  

a następnie poprosił o zgłaszanie ewentualnych wniosków.  

 

Wójt Gminy Katarzyna Kromp – wnioskowała o wprowadzenie do porządku obrad dwóch 

projektów uchwał, tj. w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność sołtysa sołectwa Łazy, 

jako punkt 12i oraz w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Żarskiemu na 

realizację zadania pn. „Budowa drogi powiatowej nr 1098F w km 23+650 wraz z budową 

obiektu inżynieryjnego w m. Tuplice, jako punkt 12j. 

 



W związku z brakiem innych wniosków Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz 

poddał pod głosowanie pierwszy wniosek Pani Wójt dot. punktu nr 12i (radny Pan Zdzisław 

Nowakowski został wykluczony z głosowania, ponieważ projekt uchwały dotyczy jego 

działalności, jako sołtysa): 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Borowski, Ryszard Jasiński, Piotr Kisiela, Arkadiusz Kowalski, Jacek Krawczyk, 

Mirosława Kromp, Sylwester Mazurkiewicz, Mirosława Nazaruk, Daniela Rudak, Małgorzata 

Smyk, Andrzej Szarlej, Ryszard Tułacz 

BRAK GŁOSU (1) 

Zdzisław Nowakowski 

NIEOBECNI (2) 

Wioletta Bilińska, Krzysztof Jagodzki 

 

Wniosek Pani Wójt został przyjęty jednogłośnie. 

 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie drugi wniosek Pani Wójt dot. punktu 

nr 12j: 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Borowski, Ryszard Jasiński, Piotr Kisiela, Arkadiusz Kowalski, Jacek Krawczyk, 

Mirosława Kromp, Sylwester Mazurkiewicz, Mirosława Nazaruk, Zdzisław Nowakowski, 

Daniela Rudak, Małgorzata Smyk, Andrzej Szarlej, Ryszard Tułacz 

NIEOBECNI (2) 

Wioletta Bilińska, Krzysztof Jagodzki 

 

Wniosek Pani Wójt został przyjęty jednogłośnie. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz odczytał porządek obrad po 

zmianach, który przedstawiał się następująco: 

 

Proponowany porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie obrad XXXI Sesji Rady Gminy. 

2. Ślubowanie nowo wybranego radnego. 

3. Wnioski do porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXX Sesji Rady Gminy. 



5. Informacja na temat bieżącej pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja Wójta na temat podjętych działań w związku z przyjęciem sprawozdania 

Komisji Rewizyjnej. 

7. Informacja na temat bieżącej pracy Przewodniczącego Rady w okresie 

międzysesyjnym. 

8. Informacja z prac komisji stałych w okresie międzysesyjnym. 

9. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych  

w 2020 r. 

10. Sprawozdanie z wykorzystania środków w Ośrodku Pomocy Społecznej w 2020 r. 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

12. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał: 

a) w sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie, 

b) w sprawie przyjęcia sprawozdania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Tuplice z 

kontroli umorzeń i rozkładania na raty podatków od osób fizycznych i podmiotów 

gospodarczych  

w 2020 r., 

c) w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz 

wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego za okres 3 miesięcy 

kalendarzowych poprzedzających dzień złożenia wniosku o dodatek mieszkaniowy, 

d) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Lubuskiemu na realizację 

zadania pn. „Wzmocnienie wojewódzkich kolejowych przewozów pasażerskich na 

obszarze powiatów żarskiego i żagańskiego poprzez zwiększenie ilości połączeń 

kolejowych”, 

e) w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr XXIII/121/20 Rady Gminy Tuplice z 

dnia  

29 września 2020 r. w sprawie przystąpienia Gminy Tuplice do Europejskiego 

Ugrupowania Współpracy Terytorialnej "Polsko-Niemiecki Geopark Łuk 

Mużakowa", 

f) w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych, 

g) w sprawie zmian uchwały budżetowej na rok 2021, 

h) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tuplice na lata 2021-

2035, 

i) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność sołtysa sołectwa Łazy, 

j) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Żarskiemu na realizację 

zadania pn. „Budowa drogi powiatowej nr 1098F w km 23+650 wraz z budową 

obiektu inżynieryjnego w m. Tuplice”. 

13. Sprawy różne. 

14. Zamknięcie obrad XXXI Sesji Rady Gminy. 

 

W głosowaniu nad przyjęciem porządku obrad z poprawkami udział wzięło 13 radnych. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Borowski, Ryszard Jasiński, Piotr Kisiela, Arkadiusz Kowalski, Jacek Krawczyk, 

Mirosława Kromp, Sylwester Mazurkiewicz, Mirosława Nazaruk, Zdzisław Nowakowski, 

Daniela Rudak, Małgorzata Smyk, Andrzej Szarlej, Ryszard Tułacz 

NIEOBECNI (2) 

Wioletta Bilińska, Krzysztof Jagodzki 

 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz przystąpił do realizacji porządku obrad. 

 

Ad 4.  Przyjęcie protokołu z XXX Sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz – poinformował radnych, że protokół był 

do wglądu, a w terminie przewidzianym w statucie żaden z radnych nie zgłosił wniosku  

o sprostowanie lub uzupełnienie protokołu. W związku z powyższym przystąpiono do 

głosowania w sprawie przyjęcia protokołu z XXX sesji rady gminy. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Borowski, Ryszard Jasiński, Piotr Kisiela, Arkadiusz Kowalski, Jacek Krawczyk, 

Sylwester Mazurkiewicz, Mirosława Nazaruk, Zdzisław Nowakowski, Daniela Rudak, 

Małgorzata Smyk, Andrzej Szarlej, Ryszard Tułacz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Mirosława Kromp 

NIEOBECNI (2) 

Wioletta Bilińska, Krzysztof Jagodzki 

 

Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz stwierdził, że protokół z XXX Sesji Rady 

Gminy został przyjęty większością głosów. 

 

Ad 5. Informacja na temat bieżącej pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz – poinformował radnych, że  

w materiałach otrzymali pisemną informację Pani Wójt, a następnie zapytał się Pani Wójt czy 

chciałaby dodać coś do przedstawionej informacji. 

 

Pani Wójt – przedstawiła informację o spotkaniu z Doradcą Wojewody Lubuskiego,  

o spotkaniu z firmą Kontrakt w sprawie modernizacji dróg gminnych,  o spotkaniu w sprawie 



pomnika upamiętniającego żołnierzy WOT, a także o wstępnych planach utworzenia spalarni 

śmieci w Marszowie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał się czy któryś z radnych chce o coś dopytać? 

 

Przewodniczący Komisji Społecznej Pan Ryszard Jasiński – zapytał się czego dotyczyło 

podpisanie aktu notarialnego w dniu 18 maja br. – Pani Wójt odpowiedziała, że była to 

sprzedaż działki niezabudowanej prywatnej osobie. 

 

W związku z brakiem innych pytań przewodniczący rady gminy zamknął powyższy punkt. 

 

Ad 6. Informacja Wójta na temat podjętych działań w związku z przyjęciem sprawozdań 

Komisji Rewizyjnej. 

 

Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz – poinformował radnych, że  

w materiałach nie otrzymali pisemnej informacji Pani Wójt, więc poprosił Panią Wójt  

o przedstawienie powyższej informacji. 

 

Pani Wójt Katarzyna Kromp – poinformowała, że otrzymała protokół z kontroli działalności 

Referatu ds. Gospodarki Komunalnej w 2020 roku. Następnie Pani Wójt odniosła się do 

zaleceń i wniosków Komisji Rewizyjnej w przedstawionym protokole po przeprowadzonej 

kontroli. 

 

Przewodniczący Rady – zapytał się czy ktoś z radnych chce zabrać głos do przedstawionej 

informacji. 

 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady zamknął powyższy punkt. 

 

Ad 7. Informacja na temat bieżącej pracy Przewodniczącego Rady w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz – przedstawił swoją informację na temat 

bieżącej pracy przewodniczącego w okresie międzysesyjnym, a następnie zapytał się czy ktoś  

z radnych chce zabrać głos do przedstawionej informacji. 

 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady zamknął powyższy punkt. 

 

Ad 8. Informacja z prac komisji stałych w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz – poprosił prowadzącą wspólne 

posiedzenie Komisji Społecznej i Komisji Finansów Panią Danielę Rudak o przedstawienie 

informacji z prac komisji. 

 



Wiceprzewodnicząca Rady Pani Daniela Rudak – przedstawiła informację ze wspólnego  

14 posiedzenia Komisji Finansów i Komisji Społecznej, które odbyło się 21 maja br. Pisemna 

informacja znajduje się w dokumentacji z przeprowadzonej Sesji. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał się czy ktoś z radnych chce zabrać głos do 

przedstawionej informacji. 

 

Przewodniczący Komisji Społecznej Pan Ryszard Jasiński – poprosił o udzielenie głosu, żeby 

mógł przedstawić informację z posiedzenia Komisji Społecznej, które odbyło się 22 kwietnia 

br. – Przewodniczący Rady wyraził zgodę. 

 

Przewodniczący Komisji Społecznej Pan Ryszard Jasiński – poinformował radnych, że na 

posiedzeniu Komisji Społecznej został omówiony temat planu zagospodarowania terenu po 

byłych PZZ-ach, a także zostało przedstawione sprawozdanie z wykorzystania środków w 

Ośrodku Pomocy Społecznej w Tuplicach przez Panią Marię Witkę. 

  

Następnie Przewodniczący Rady zapytał się czy ktoś z radnych chce zabrać głos do 

przedstawionej informacji. 

 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady zamknął powyższy punkt. 

 

Ad 9. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w 2020 r. 

 

Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz poinformował radnych, że w materiałach 

otrzymali powyższą informację, a następnie poprosił o komentarz Panią Wójt Katarzynę 

Kromp. 

 

Wójt Gminy Pani Katarzyna Kromp – poinformowała radnych, że sprawozdanie szczegółowo 

zostało omówione na posiedzeniu Komisji Finansów i Komisji Społecznej w lutym br.,  

a członkowie poszczególnych komisji przyjęli pozytywnie powyższe sprawozdanie. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał się czy ktoś z radnych chce zabrać głos do 

przedstawionej informacji. 

 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady zamknął powyższy punkt. 

 

Ad 10. Sprawozdanie z wykorzystania środków w Ośrodku Pomocy Społecznej w 2020 r. 

 

Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz poinformował radnych, że w materiałach 

otrzymali powyższą informację, a następnie poprosił o komentarz Panią Wójt Katarzynę 

Kromp. 

 

 



Wójt Gminy Pani Katarzyna Kromp – poinformowała radnych, że sprawozdanie szczegółowo 

zostało omówione na posiedzeniu Komisji Społecznej w kwietniu br., a członkowie komisji 

przyjęli pozytywnie powyższe sprawozdanie. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał się czy ktoś z radnych chce zabrać głos do 

przedstawionej informacji. 

 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady zamknął powyższy punkt. 

 

Ad 11. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady – poinformował, że zgodnie z art. 24 ust. 6 ustawy o samorządzie 

gminnym interpelacje i zapytania skierowane do Wójta Gminy składane są na piśmie do 

przewodniczącego rady i na dzień dzisiejszy nie otrzymał żadnej interpelacji/zapytania.  

 

Ad 12. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał: 

 

a) w sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie 

 

Przewodniczący Rady – poinformował radnych, że w materiałach otrzymali projekt uchwały, 

a następnie poprosił o komentarz do projektu uchwały Przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Pana Andrzeja Szarleja. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – poinformował radnych, że projekt 

uchwały szczegółowo został przedstawiony na wspólnym posiedzeniu Komisji Finansów  

i Komisji Społecznej, a podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Opinie komisji stałych: 

 

Przewodniczący Rady – poprosił prowadzącą wspólne posiedzenie Komisji Społecznej  

i  Komisji Finansów Panią Danielę Rudak o przedstawienie opinii. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Daniela Rudak – poinformowała, że Komisja Finansów,  

a także Komisja Społeczna pracowała nad projektem uchwały i zaopiniowała go pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję nad projektem uchwały, ale w związku  

z brakiem pytań odczytał projekt ww. uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jan Borowski, Ryszard Jasiński, Piotr Kisiela, Jacek Krawczyk, Sylwester Mazurkiewicz, 



Mirosława Nazaruk, Zdzisław Nowakowski, Daniela Rudak, Małgorzata Smyk, Andrzej 

Szarlej, Ryszard Tułacz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Arkadiusz Kowalski, Mirosława Kromp 

NIEOBECNI (2) 

Wioletta Bilińska, Krzysztof Jagodzki 

 

Uchwała została podjęta większością głosów i otrzymała numer: Uchwała Nr XXXI/156/21 

Rady Gminy Tuplice z dnia 28 maja 2021 roku w sprawie uznania petycji za niezasługującą 

na uwzględnienie. 

 

b) w sprawie przyjęcia sprawozdania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Tuplice 

z kontroli umorzeń i rozkładania na raty podatków od osób fizycznych i podmiotów 

gospodarczych w 2020 r. 

 

Przewodniczący Rady – poinformował radnych, że w materiałach otrzymali projekt uchwały, 

a następnie poprosił o komentarz do projektu uchwały Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

Pana Jacka Krawczyka. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Jacek Krawczyk – poinformował radnych, że projekt 

uchwały szczegółowo został przedstawiony na wspólnym posiedzeniu Komisji Finansów  

i Komisji Społecznej, a podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Opinie komisji stałych: 

 

Przewodniczący Rady – poprosił prowadzącą wspólne posiedzenie Komisji Społecznej  

i  Komisji Finansów Panią Danielę Rudak o przedstawienie opinii. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Daniela Rudak – poinformowała, że Komisja Finansów,  

a także Komisja Społeczna pracowała nad projektem uchwały i zaopiniowała go pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję nad projektem uchwały, ale w związku  

z brakiem pytań odczytał projekt ww. uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Borowski, Ryszard Jasiński, Piotr Kisiela, Arkadiusz Kowalski, Jacek Krawczyk, 

Sylwester Mazurkiewicz, Mirosława Nazaruk, Zdzisław Nowakowski, Daniela Rudak, 

Małgorzata Smyk, Andrzej Szarlej, Ryszard Tułacz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Mirosława Kromp 



NIEOBECNI (2) 

Wioletta Bilińska, Krzysztof Jagodzki 

 

Uchwała została podjęta większością głosów i otrzymała numer: Uchwała Nr XXXI/157/21 

Rady Gminy Tuplice z dnia 28 maja 2021 roku w sprawie przyjęcia sprawozdania Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Tuplice z kontroli umorzeń i rozkładania na raty podatków od osób 

fizycznych i podmiotów gospodarczych w 2020 r. 

 

c) w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru 

deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego za okres 3 miesięcy kalendarzowych 

poprzedzających dzień złożenia wniosku o dodatek mieszkaniowy 

 

Przewodniczący Rady – poinformował radnych, że w materiałach otrzymali projekt uchwały, 

a następnie poprosił o komentarz do projektu uchwały inspektor Panią Ilonę Maj. 

 

Inspektor Pani Ilona Maj – poinformowała radnych, że ustawą z dnia 10 grudnia 2020 r. 

o zmianie niektórych ustaw wspierających rozwój mieszkalnictwa rady gmin zostały 

zobowiązane do podjęcia w terminie do 1 lipca 2021 r. uchwały określającej wzór wniosku 

o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzór deklaracji o dochodach gospodarstwa 

domowego, zatem podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Opinie komisji stałych: 

Przewodniczący Rady – poprosił prowadzącą wspólne posiedzenie Komisji Społecznej  

i  Komisji Finansów Panią Danielę Rudak o przedstawienie opinii. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Daniela Rudak – poinformowała, że Komisja Finansów,  

a także Komisja Społeczna pracowała nad projektem uchwały i zaopiniowała go pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję nad projektem uchwały, ale w związku  

z brakiem pytań odczytał projekt ww. uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Borowski, Ryszard Jasiński, Piotr Kisiela, Arkadiusz Kowalski, Jacek Krawczyk, 

Mirosława Kromp, Sylwester Mazurkiewicz, Mirosława Nazaruk, Zdzisław Nowakowski, 

Daniela Rudak, Małgorzata Smyk, Andrzej Szarlej, Ryszard Tułacz 

NIEOBECNI (2) 

Wioletta Bilińska, Krzysztof Jagodzki 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymała numer: Uchwała Nr XXXI/158/21 Rady 

Gminy Tuplice z dnia 28 maja 2021 roku w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie 



dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego za 

okres 3 miesięcy kalendarzowych poprzedzających dzień złożenia wniosku o dodatek 

mieszkaniowy. 

 

d) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Lubuskiemu na realizację 

zadania pn. „Wzmocnienie wojewódzkich kolejowych przewozów pasażerskich na 

obszarze powiatów żarskiego i żagańskiego poprzez zwiększenie ilości połączeń 

kolejowych” 

 

Przewodniczący Rady – poinformował radnych, że w materiałach otrzymali projekt uchwały, 

a następnie poprosił o komentarz do projektu uchwały Panią Katarzynę Kromp – Wójt Gminy. 

 

Wójt Gminy Pani Katarzyna Kromp – poinformowała radnych, że projekt uchwały 

szczegółowo został przedstawiony na wspólnym posiedzeniu Komisji Finansów i Komisji 

Społecznej,  

a podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Opinie komisji stałych: 

Przewodniczący Rady – poprosił prowadzącą wspólne posiedzenie Komisji Społecznej  

i  Komisji Finansów Panią Danielę Rudak o przedstawienie opinii. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Daniela Rudak – poinformowała, że Komisja Finansów,  

a także Komisja Społeczna pracowała nad projektem uchwały i zaopiniowała go pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję nad projektem uchwały, ale w związku  

z brakiem pytań odczytał projekt ww. uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Borowski, Ryszard Jasiński, Piotr Kisiela, Arkadiusz Kowalski, Jacek Krawczyk, 

Mirosława Kromp, Sylwester Mazurkiewicz, Mirosława Nazaruk, Zdzisław Nowakowski, 

Daniela Rudak, Małgorzata Smyk, Andrzej Szarlej, Ryszard Tułacz 

NIEOBECNI (2) 

Wioletta Bilińska, Krzysztof Jagodzki 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymała numer: Uchwała Nr XXXI/159/21 Rady 

Gminy Tuplice z dnia 28 maja 2021 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Województwu Lubuskiemu na realizację zadania pn. „Wzmocnienie wojewódzkich kolejowych 

przewozów pasażerskich na obszarze powiatów żarskiego i żagańskiego poprzez zwiększenie 

ilości połączeń kolejowych”. 

 



e) w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr XXIII/121/20 Rady Gminy Tuplice  

z dnia 29 września 2020 r. w sprawie przystąpienia Gminy Tuplice do Europejskiego 

Ugrupowania Współpracy Terytorialnej "Polsko-Niemiecki Geopark Łuk Mużakowa", 

 

Przewodniczący Rady – poinformował radnych, że w materiałach otrzymali projekt uchwały, 

a następnie poprosił o komentarz do projektu uchwały Panią Katarzynę Kromp – Wójt Gminy. 

 

Wójt Gminy Pani Katarzyna Kromp – poinformowała radnych, że projekt uchwały 

szczegółowo został przedstawiony na wspólnym posiedzeniu Komisji Finansów i Komisji 

Społecznej,  

a podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Opinie komisji stałych: 

Przewodniczący Rady – poprosił prowadzącą wspólne posiedzenie Komisji Społecznej  

i  Komisji Finansów Panią Danielę Rudak o przedstawienie opinii. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Daniela Rudak – poinformowała, że Komisja Finansów,  

a także Komisja Społeczna pracowała nad projektem uchwały i zaopiniowała go pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję nad projektem uchwały, ale w związku  

z brakiem pytań odczytał projekt ww. uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Borowski, Ryszard Jasiński, Piotr Kisiela, Arkadiusz Kowalski, Jacek Krawczyk, 

Mirosława Kromp, Sylwester Mazurkiewicz, Mirosława Nazaruk, Zdzisław Nowakowski, 

Daniela Rudak, Małgorzata Smyk, Andrzej Szarlej, Ryszard Tułacz 

NIEOBECNI (2) 

Wioletta Bilińska, Krzysztof Jagodzki 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymała numer: Uchwała Nr XXXI/160/21 Rady 

Gminy Tuplice z dnia 28 maja 2021 roku w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

XXIII/121/20 Rady Gminy Tuplice z dnia 29 września 2020 r. w sprawie przystąpienia Gminy 

Tuplice do Europejskiego Ugrupowania Współpracy Terytorialnej "Polsko-Niemiecki 

Geopark Łuk Mużakowa" 

 

f) w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych 

 

Przewodniczący Rady – poinformował radnych, że w materiałach otrzymali projekt uchwały, 

a następnie poprosił o komentarz do projektu uchwały Panią Katarzynę Kromp – Wójt Gminy. 

 



Wójt Gminy Pani Katarzyna Kromp – poinformowała radnych, że projekt uchwały 

szczegółowo został przedstawiony na wspólnym posiedzeniu Komisji Finansów i Komisji 

Społecznej,  

a podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Opinie komisji stałych: 

 

Przewodniczący Rady – poprosił prowadzącą wspólne posiedzenie Komisji Społecznej  

i  Komisji Finansów Panią Danielę Rudak o przedstawienie opinii. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Daniela Rudak – poinformowała, że Komisja Finansów,  

a także Komisja Społeczna pracowała nad projektem uchwały i zaopiniowała go pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję nad projektem uchwały, ale w związku  

z brakiem pytań odczytał projekt ww. uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Borowski, Ryszard Jasiński, Piotr Kisiela, Arkadiusz Kowalski, Jacek Krawczyk, 

Mirosława Kromp, Sylwester Mazurkiewicz, Mirosława Nazaruk, Zdzisław Nowakowski, 

Daniela Rudak, Małgorzata Smyk, Andrzej Szarlej, Ryszard Tułacz 

NIEOBECNI (2) 

Wioletta Bilińska, Krzysztof Jagodzki 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymała numer: Uchwała Nr XXXI/161/21 Rady 

Gminy Tuplice z dnia 28 maja 2021 roku w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg 

gminnych. 

 

g) w sprawie zmian uchwały budżetowej na rok 2021 

 

Przewodniczący Rady – poinformował radnych, że w materiałach otrzymali projekt uchwały, 

a następnie poprosił o komentarz do projektu uchwały Panią Anetę Kamińską-Prenetę – 

Skarbnik gminy. 

 

Pani Aneta Kamińska-Preneta – przedstawiła projekt uchwały informując radnych  

o wprowadzonych zmianach w budżecie na 2021 rok.  

 

Opinie komisji stałych: 

 

Przewodniczący Rady – poprosił prowadzącą wspólne posiedzenie Komisji Społecznej  

i Komisji Finansów Panią Danielę Rudak o przedstawienie opinii. 



 

Wiceprzewodnicząca rady gminy Pani Daniela Rudak – poinformowała, że Komisja 

Finansów, a także Komisja Społeczna pracowała nad projektem uchwały, wnoszą  

o przegłosowanie. 

 

Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Jacek Krawczyk – zapytał się jaki procent stanowi 

kwota gminnej dotacji na remont wiaduktu w wysokości 100.000,00 zł w odniesieniu do 

całkowitego kosztu inwestycji – Pani Skarbnik odpowiedziała radnemu, że jest to 6,6%. 

 

Przewodniczący Komisji Społecznej Pan Ryszard Jasiński – zapytał się kiedy zakończy się 

remont wiaduktu – Pani Wójt odpowiedziała radnemu, że remont potrwa do jesieni br.  

 

Po zakończeniu dyskusji  Przewodniczący Rady – odczytał projekt uchwały, a następnie 

poddał go pod głosowanie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Jan Borowski, Ryszard Jasiński, Piotr Kisiela, Arkadiusz Kowalski, Mirosława Kromp, 

Sylwester Mazurkiewicz, Mirosława Nazaruk, Zdzisław Nowakowski, Daniela Rudak, Ryszard 

Tułacz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Jacek Krawczyk, Małgorzata Smyk, Andrzej Szarlej 

NIEOBECNI (2) 

Wioletta Bilińska, Krzysztof Jagodzki 

 

Uchwała została podjęta większością głosów i otrzymała numer: Uchwała Nr XXXI/162/21 

Rady Gminy Tuplice z dnia 28 maja 2021 roku w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 

2021. 

 

h) sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tuplice na lata 2021-2035 

 

Przewodniczący Rady – poinformował radnych, że w materiałach otrzymali projekt uchwały, 

a następnie poprosił o komentarz do projektu uchwały Panią Anetę Kamińską-Prenetę – 

Skarbnik gminy. 

 

Pani Aneta Kamińska-Preneta – przedstawiła projekt uchwały informując radnych  

o wprowadzonych zmianach w Wieloletniej prognozie Finansowej na lata 2021 - 2035  

 

 



 

Opinie komisji stałych: 

 

Przewodniczący Rady – poprosił prowadzącą wspólne posiedzenie Komisji Społecznej  

i  Komisji Finansów Panią Danielę Rudak o przedstawienie opinii. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Daniela Rudak – poinformowała, że Komisja Finansów,  

a także Komisja Społeczna pracowała nad projektem uchwały i zaopiniowała go pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję nad projektem uchwały, ale w związku  

z brakiem pytań odczytał projekt ww. uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Jan Borowski, Ryszard Jasiński, Piotr Kisiela, Arkadiusz Kowalski, Mirosława Kromp, 

Sylwester Mazurkiewicz, Mirosława Nazaruk, Zdzisław Nowakowski, Daniela Rudak, Ryszard 

Tułacz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Jacek Krawczyk, Małgorzata Smyk, Andrzej Szarlej 

NIEOBECNI (2) 

Wioletta Bilińska, Krzysztof Jagodzki 

 

Uchwała została podjęta większością głosów i otrzymała numer: Uchwała Nr XXXI/163/21 

Rady Gminy Tuplice z dnia 28 maja 2021 roku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Tuplice na lata 2021-2035. 

 

i) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność sołtysa sołectwa Łazy 

 

Przewodniczący Rady – poinformował radnych, że w materiałach otrzymali projekt uchwały, 

a następnie poprosił o komentarz do projektu uchwały Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

Pana Jacka Krawczyka. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Jacek Krawczyk – poinformował radnych, że projekt 

uchwały szczegółowo został przedstawiony na wspólnym posiedzeniu Komisji Finansów  

i Komisji Społecznej, a podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Opinie komisji stałych: 

 

Przewodniczący Rady – poprosił prowadzącą wspólne posiedzenie Komisji Społecznej  

i  Komisji Finansów Panią Danielę Rudak o przedstawienie opinii. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Daniela Rudak – poinformowała, że Komisja Finansów,  

a także Komisja Społeczna pracowała nad projektem uchwały i wnosi o przegłosowanie. 

 



Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję nad projektem uchwały, ale w związku  

z brakiem pytań odczytał projekt ww. uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie (radny 

Pan Zdzisław Nowakowski został wykluczony z głosowania, ponieważ projekt uchwały 

dotyczy jego działalności, jako sołtysa) 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Ryszard Jasiński, Arkadiusz Kowalski, Jacek Krawczyk, Sylwester Mazurkiewicz, Daniela 

Rudak, Ryszard Tułacz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Jan Borowski, Piotr Kisiela, Mirosława Kromp, Mirosława Nazaruk, Małgorzata Smyk, 

Andrzej Szarlej 

BRAK GŁOSU (1) 

Zdzisław Nowakowski 

NIEOBECNI (2) 

Wioletta Bilińska, Krzysztof Jagodzki 

 

Uchwała została podjęta większością głosów i otrzymała numer: Uchwała Nr XXXI/164/21 

Rady Gminy Tuplice z dnia 28 maja 2021 roku w sprawie rozpatrzenia skargi na działalności 

sołtysa sołectwa Łazy. 

 

j) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Żarskiemu na realizację zadania 

pn. „Budowa drogi powiatowej nr 1098F w km 23+650 wraz z budową obiektu 

inżynieryjnego w m. Tuplice” 

 

Przewodniczący Rady – poinformował radnych, że w materiałach otrzymali projekt uchwały, 

a następnie poprosił o komentarz do projektu uchwały Panią Katarzynę Kromp – Wójt Gminy. 

 

Wójt Gminy Pani Katarzyna Kromp – poinformowała radnych, że projekt uchwały dotyczy 

udzielenia dotacji celowej dla Starostwa Powiatowego na remont wiaduktu i radni zapoznali 

się z tym tematem na wspólnym posiedzeniu Komisji Finansów i Komisji Społecznej,  

zatem podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Opinie komisji stałych: 

Przewodniczący Rady – poprosił prowadzącą wspólne posiedzenie Komisji Społecznej  

i  Komisji Finansów Panią Danielę Rudak o przedstawienie opinii. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Daniela Rudak – poinformowała, że Komisja Finansów,  

a także Komisja Społeczna pracowała nad projektem uchwały i wnosi o przegłosowanie. 

 



Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję nad projektem uchwały, ale w związku  

z brakiem pytań odczytał projekt ww. uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Jan Borowski, Ryszard Jasiński, Piotr Kisiela, Arkadiusz Kowalski, Mirosława Kromp, 

Sylwester Mazurkiewicz, Mirosława Nazaruk, Zdzisław Nowakowski, Daniela Rudak, Ryszard 

Tułacz 

PRZECIW (2) 

Jacek Krawczyk, Małgorzata Smyk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Szarlej 

NIEOBECNI (2) 

Wioletta Bilińska, Krzysztof Jagodzki 

 

Uchwała została podjęta większością głosów i otrzymała numer: Uchwała Nr XXXI/165/21 

Rady Gminy Tuplice z dnia 28 maja 2021 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Żarskiemu na realizację zadania pn. „Budowa drogi powiatowej nr 1098F w km 

23+650 wraz z budową obiektu inżynieryjnego w m. Tuplice”. 

 

Ad 13.  Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Komisji Społecznej Pan Ryszard Jasiński – zaproponował, aby obsadzić 

lipami Aleję Wojska Polskiego (w miejscu wyciętych lip), a także jeżeli jest możliwe to 

zwiększyć ilość kontroli drogowych bo nie jest przestrzegany tonaż przy tej ulicy – Pani Wójt 

odpowiedziała radnemu, żeby zorganizował spotkanie z mieszkańcami ulicy, aby 

przedyskutować temat lip i dbania o teren zielony przy tej ulicy tym bardziej, że wcześniej był 

tam konflikt pomiędzy sąsiadami. 

 

O godzinie 1220 na obrady XXXI Sesji Rady Gminy przybyli zaproszeni przez Panią Wójt 

goście, tj. dr Grzegorz Wiśniewski oraz trzy pielęgniarki, tj. Pani Alicja Szer, Pani Irena 

Grubizna i Pani Anna Janek. Pani Wójt wraz z Przewodniczącym Rady wręczyli im upominki 

i złożyli podziękowania za ich pracę, zaangażowanie się i niezamykanie przychodni lekarskiej 

dla pacjentów podczas ogłoszonego stanu epidemii Covid-19. Po podziękowaniach dr 

Grzegorz Wiśniewski opowiedział o statystykach w ilości szczepień w gminie Tuplice (mamy 

już 65% mieszkańców zaszczepionych), a także poprosił radnych i Panią Wójt o wsparcie  

w promocji szczepień wśród mieszkańców gminy, którzy do tej pory się nie zaszczepili. 

 

Następnie Pani Wójt wraz z Przewodniczącym Rady wręczyli upominek i podziękowanie dla 

radnego Pana Ryszarda Jasińskiego, naszego lokalnego pisarza, który wydał swoją pierwszą 



książkę pn. „Wrota gomory” – Pan Ryszard Jasiński wzruszony serdecznie podziękował za 

niespodziankę. 

 

O godzinie 1246 nastąpiła przerwa techniczna (brak prądu) – transmisja obrad XXXI Sesji 

Rady Gminy chwilowo została wstrzymana.  

 

Po ustaniu usterki technicznej i po wręczeniu upominków oraz złożeniu podziękowań dla 

gości radni powrócili do zadawania pytań Pani Wójt. 

 

Radny Pan Andrzej Szarlej – poinformował o dwóch kasztanach przy placu zabaw  

w Chlebicach, które są puste i stwarzają zagrożenie, a także poprosił, aby przydzielać lokale 

socjalne osobom zasługującym na taki lokal, a nie takim, którzy go niszczą – Pani Wójt 

odpowiedziała radnemu, że sprawę drzew przekaże kierownikowi Referatu ds. Gospodarki 

Komunalnej, natomiast co do przydziału lokali socjalnych, to przy ubieganiu się o taki lokal 

nie mamy na tyle wiedzy, żeby ocenić człowieka, czy zasługuje na lokal czy na niego nie 

zasługuje. 

 

Radny Pan Jan Borowski – poruszył sprawę wywozu nieczystości na pola w Tuplicach i przy 

okazji niszczeniu dróg gminnych podczas transportu tych nieczystości oraz zwrócił się z 

prośbą o dostarczenie materiału (tłucznia) do łatania dziur przy drodze gminnej, przy ulicy 

Kopernika, a mieszkaniec sam załata dziury – Pani Wójt odpowiedziała radnemu, że jest to 

legalny transport kiszonki na pola uprawiane przez rolnika, a rolnik zobowiązał się do 

naprawy nawierzchni dróg po wywozie tego nawozu. Natomiast w sprawie tłucznia to jeszcze 

nie podjęła takiej decyzji, ten temat ciągle powraca. 

 

Radny Pan Jacek Krawczyk – zapytał się czy urząd jest przygotowany na wejście w życie 

przepisów od 1 września br. o dostępności (dot. przystosowania budynków użyteczności 

publicznej dla osób niepełnosprawnych), czy jest jakiś harmonogram z terminem naprawy 

dróg gminnych, następnie poinformował, że kolejna huśtawka na placu zabaw wymaga 

naprawy, a także ponownie kosz do piłki koszykowej jest zepsuty, a także zapytał się co 

zostało już zakupione w ramach wyposażenia Referatu ds. Gospodarki Komunalnej (na sesji 

w marcu br. zostały na ten cel przesunięte środki finansowe) – Pani Wójt odpowiedziała 

radnemu, że we wszystkich naszych budynkach od dawna jest zamontowany dzwonek dla osób 

niepełnosprawnych, nie stać nas na przebudowę naszych budynków, musimy sobie radzić  

w inny sposób; harmonogramu naprawy dróg gminnych jeszcze nie ma; sprawa uszkodzonych 

elementów placu zabaw zostanie przekazana kierownikowi Referatu, natomiast na chwilę 

obecną jeszcze nic nie zostało zakupione do Referatu, aktualnie trwają rozmowy w sprawie 

zakupu ciągnika wraz z przyczepą i wozem asenizacyjnym. 

 

Radny Pan Arkadiusz Kowalski – zapytał się kiedy zostaną postawione kosze do segregacji 

przy cmentarzu – Pani Wójt odpowiedziała radnemu, że pojemniki zostały już zamówione i 

czekamy na ich transport. 

 



Radny Pan Zdzisław Nowakowski – poprosił o interwencję w sprawie wyczyszczenia chodnika 

przy drodze powiatowej w Łazach i naprawy pobocza przy drodze przy wyjeździe z Łaz w 

kierunku Tuplic. – Pani Wójt odpowiedziała radnemu, że sprawę zgłosi odpowiedniemu 

organowi. 

 

Na koniec Pani Wójt Katarzyna Kromp – poinformowała radnych, że złożyła wniosek na 

dofinansowanie w zakresie modernizacji dużej Sali GOK, tj. budowy prawdziwej sceny na sali 

i ma nadzieję, że jej projekt przejdzie i gmina otrzyma dofinansowanie, ponieważ trzeba dbać 

o kulturę. 

 

Ad 14. Zamknięcie obrad XXXI Sesji Rady Gminy. 

 

Na skutek wyczerpania się porządku posiedzenia Przewodniczący Rady – Pan Sylwester 

Mazurkiewicz o godz. 1330 zamknął obrady XXXI Sesji Rady Gminy Tuplice VIII Kadencji. 

Nagranie z XXXI Sesji Rady Gminy dostępne jest pod adresem:  

http://www.bip.tuplice.pl/?bip=1&cid=99&bsc=N 

 

 

Protokołowała      Przewodniczący rady gminy 

 

Ilona Maj       Sylwester Mazurkiewicz 
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